

**■ Originalien** Originals

- 289 Versorgung der Schenkelhalsfrakturen mit einem biaxialen proximalen Femurnagel**  
Treatment of intracapsular fractures of the femoral neck with a biaxial proximal femoral nail  
P. Visna · E. Beitzl · R. Hart · I. Cizmar · J. Pilny · Z. Smidl
- 299 Die offene Arthrolyse der posttraumatischen Ellenbogensteife**  
Open arthrolysis of posttraumatic elbow stiffness  
K. Kolb · H. Koller · U. Holz · W. Kolb · C. Windisch · E. Markgraf · P.A. Grützner
- 308 Das präformierte LCP®-Plattenfixateursystem bei distalen Humerusfrakturen AO-Typ 13C3. Klinische Erfahrungen und Behandlungsergebnisse unter Berücksichtigung des Zugangsweges**  
Preformed plate-fixation system for type AO 13C3 distal humerus fractures. Clinical experiences and treatment results taking access into account  
A. Rübberdt · C. Surke · T. Fuchs · U. Frerichmann · L. Matuszewski · V. Vieth · M.-J. Raschke
- 323 Der freie ALT-Oberschenkelappen in der traumatologischen und onkologischen Defektdeckung**  
Anterolateral thigh flaps for reconstruction of traumatological and oncological defects  
S. Langer · L. Steinsträßer · M. Lehnhardt · N. Strack · H.U. Steinau · A. Daigeler · H.H. Homann

**■ Kasuistiken** Case reports

- 340 Nicht-operativ behandelte penetrierende thorakale und abdominale Wunde durch Geschoss mit geringer Geschwindigkeit**  
Nonoperatively treated penetrating thoracic and abdominal wound caused by a low-velocity shot  
M. Gul · S. Ozer · S. Girisgin · B. Cander
- 344 3D-fusionierte navigierte Anbohrung einer Osteonekrose des Femurkondylus**  
Drilling with 3D Fluoroscopic Navigation in osteonecrosis of the femoral condyle  
M. Citak · D. Kendoff · T. Stübig · C. Krettek · T. Hüfner
- 350 Die elastisch-stabile Marknagelung als Therapiealternative in der Versorgung kindlicher Monteggia-Frakturen**  
Elastic stable intramedullary nailing as alternative therapy for pediatric Monteggia fractures  
C.M. Schmidt · D. Mann · M. Schnabel
- 358 Akutes Karpaltunnelsyndrom bei Marfan-Syndrom**  
Acute carpal tunnel syndrome in a patient with Marfan syndrome  
J. Franke · W. Wenzel · D. Rehfuß · H.P. Keiner · K. Manncke
- 361 Traumatische Bauchwandhernie nach stumpfem Abdominaltrauma**  
Acute traumatic abdominal wall hernia after blunt abdominal trauma  
D. Brett · D. Seybold · S. Michalski · G. Muhr